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Primarul vă informează

Stimați cetățeni,
Vă aduc la cunoștință faptul că s-au înce-

put lucrările de amenajare de noi trotuare în 
comună. Am început derularea construirii 
de noi trotuare acum 2 ani, în zonele centrale 
din Secusigiu și din Sânpetru German. În mo-
mentul de față, continuăm amenajarea de tro-
tuare printr-o � nanțare din fonduri europene, 
obținută în baza unui proiect depus anult tre-
cut pe GAL. În baza acestui proiect comuna 
noastră a obținut 50.000EURO nerambur-
sabili, bani pe care-i folosim la construcția 
acestor noi trotuare în comună. Lucrările au 
început deja la Secusigiu, urmând a demara  și 
la Sânpetru German. Amenajarea noilor tro-
tuare la Sânpetru German le realizăm în baza 
unei � nanțări de la Consiliul Județean Arad.

Se va asfalta drumul dintre Sânpetru Ger-
man și localitatea Gelu din Județul Timiș! 
Această nouă lucrare de asfaltare se va realiza 
cu sprijinul Consiliului Județean Arad, astfel 
încât comuna Secusigiu va deveni un punct 
important pe această nouă rută creată odată 
cu construirea podului de peste Mureș. În 
vederea asigurării condițiilor necesare asfal-
tării drumului mai sus amintit, împreună cu 
consilierii locali am derulat procedurile de 
predare a drumului către Consiliul Județean, 
transformând această rută din drum comu-
nal în drum județean.

S-au � nalizat și lucrările de schimbare a ve-
chii tâmplării de la școala din Secusigiu cu tâm-
plărie nouă din termopan, prin aceste investiții 
reușindu-se izolarea termică a școlii. Lucrările 
au început acum 3 ani și de atunci, an de an,în 
funcție de posibilitățile bugetare anuale, s-au 
derulat astfel de lucrări, ajungând în prezent să 
și � nalizăm schimbarea în tâmplărie de termo-
pan a tuturor geamurilor școlii din Secusigiu.

Constat cu surprindere, că disperarea con-
silierului Grad nu cunoaște limite. Minciunile 
pe care acesta le prezintă prin foile sale volan-
te sunt de domeniul absurdului. Nu mă mai 
miră faptul că acesta fabulează zi de zi, dar să 
mintă cu atâta nerușinare demonstrează că 
omul are reale probleme. Ca și reprezentant 

al partidului PSD ar trebui să-i � e rușine și să 
iasă în fața oamenilor, deoarece partidul PSD 
a sistat programul PNDI de asfaltare a străzi-
lor comunei! Acest individ reușește să inven-
teze minciuni care mai de care mai aberante 
din care se vede obsesia permanentă pe care o 
are de a �  băgat în seamă. Pentru ce însă să-l 
băgăm în seamă când acest consilier nu a avut 
niciodată un merit în dezvolatrea comunei, 
nu a avut niciodată o idee constructivă, nu a 
adus nici un ban pentru comună, nu a avut 
nici un proiect realizabil? Contribuția lui este 
zero în tot ceea ce se întreprinde la nivel ad-
ministrativ în comună! Degeaba spune că are 
idei, când de fapt tot ce se face în comună este 
realizat de noi! Noi construim, atragem fon-
duri, depunem proiecte, în timp ce el spune că 
are idei! Este atât de penibil încât nici măcar 
nu merită a �  băgat în seamă! De aceea nici 
nu stau să comentez ultimele aberații scornite 
de mintea acestui consilier, � indcă efectiv este 
pierdere de timp, câtă vreme văd că minciu-
na a devenit pentru acesta un mod de a trăi. 
Probabil că așa-l învață la partid: dacă nu ești 
în stare de nimic, atunci măcar inventează 
ceva, poate te crede cineva; iar dacă nici să 
inventezi nu poți, atunci scornește minciuni 
ca să se audă și de tine! Exact așa face acest 
consilier, în încercarea sa de a da impresia că 
există și el printre noi, când de fapt știm cu 
toții că el stă la Felnac, o comună unde chiar 
că nimeni nu-l bagă în seamă. Ca atare, do-
resc doar să vă transmit stimați cetățeni că 
tot ce acest consilier inventează peste noapte 
este rezultatul obsesiei  unui om care nu a fost 
niciodată capabil să implementeze un proiect 
în comună. Râdeți de minciunile lui, iar ori 
decîte ori aveți o nelămurire, veniți la Primă-
rie și întrebați-mă. Vă voi răspunde cu drag 
și sinceritate și ne vom amuza împreună de 
prostiile pe care acest consilier le născocește.

Vă informez că în urma demersurilor pe 
care le-am întreprins am obținut încă 3 mili-
arde lei vechi pentru lucrările de introducere a 
rețelei de apă, lucrări ce se desfășoară gradual, 
raportat la sumele de � nanțare de care dispu-
nem. Astfel, în acest an am reușit deblocarea a 
3 miliarde lei vechi pentru � nanțarea acestor 
lucrări, urmând a mai primi încă 3 miliarde 
lei vechi în vederea continuării lucrărilor.

Cât privește alegerile prezidențiale care bat 
la ușă, recomand cetățenilor să meargă la vot, 
� indcă de ceea ce aleg va depinde viitorul lor 
și al copiilor lor. Fiecare să voteze după cum 
consideră că este bine, � ecare are libertatea 
de a alege pe cine dorește, � ecare are propria 
opinie și opțiune. Este un drept fundamental 
al democrației, pe care însă � ecare cetățen 
trebuie și este dator să-l exercite.

Primar Cheșa Ilie

Se amenajează noi trotuare!
Proiectul pe fonduri 

europene al primarului 
Cheșa Ilie pentru con-
struirea de noi trotuare 
în comună este în plină 
implementare. Ca urmare 
a acestui proiect s-a în-
ceput amenajarea de noi 
trotuare în Secusigiu, lu-
crări care vizează pavarea 

trotuarelor din centrul 
localității.

De asemenea, urmează 
ca săptămâna următoa-
re să înceapă amenajarea 
de trotuare și la Sânpe-
tru German, aceste lu-
crări � ind � nanțate prin 
colaborarea cu Consiliul 
Județean Arad

Un nou drum pregătit pentru asfaltare
După construirea po-

dului de peste Mureș, tot 
mai multe proiecte de mo-
dernizare s-au derulat în 
comuna Secusigiu, urma-
re a bunei colaborări din-
tre primarul Cheșa Ilie și 
președintele Consiliului 
Județean Arad, domnul 
Nicolae Ioțcu. Putem vorbi 
de asfaltarea drumului care 
duce din Sânpetru German 
spre pod, de construirea 
noului sens giratoriu, iar 

acum se începe asfaltarea 
drumului dintre Sânpetru 
German și localitatea Gelu 
din județul Timiș.

Toate sunt rezultatul 
unei strategii de dezvolta-
re a comunei realizate prin 
colaborarea cu instituțiile 
județene, urmare a efortu-
rilor depuse de primarul 
Cheșa Ilie pentru atragerea 
de investiții în vederea dez-
voltării pe viitor a comunei 
Secusigiu.

Primar 
Cheșa Ilie
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Luni 15 septembrie clopoțelul a în-
ceput din nou să sune la școlile din 
comună. O zi specială pentru cei mai 
mici dintre elevi, bobocii claselor 0 și 
cei ai claselor I, pentru care emoțiile 
au fost cu siguranță la cote maxime. 
Însoțiți de bunici sau părinți, aceștia 
au pășit pentru prima dată  în clasele 
școlii, acolo unde vor petrece cei mai 
frumoși ani. Este acea perioadă a 
vieții în care se vor lega noi prietenii 
și vor pătrunde în adevăratele taine 
ale abecedarului.

Școala și grădinița și-au deschis  
porțile, pentru reînceperea orelor, 
după lunga vacanță de vară!

În acest context, primarul Cheșa 
Ilie ne-a declarat: „Mă bucur când 
sunt alături de elevii școlii din comuna 
noastră la asemenea festivități. Sunt 
momente unice nu doar pentru � ecare 
elev, ci și pentru mine, căci de � ecare 
dată îmi aduc cu nostalgie aminte de 
anii în care și eu eram în băncile școlii. 
Au fost cei mai frumoși ani din viață, 
anii copilăriei, ani cu care am dori cu 
toții să ne mai reîntâlnim, dar, din pă-

cate nu mai este posibil.
Le urez din inimă tuturor elevi-

lor să aibă un an școlar bun, cu note 
mari, un an în care să oțină doar re-
zultate pozitive la învățătură. Noi, 
cei din administrația comunei, facem 
totul pentru ca elevii să bene� cieze 
de condiții de școlarizare și pregătire 
cât mai bune. Facem aceste eforturi, 
� indcă,împreună cu părinții � ecărui 
elev, suntem conștienți ce rol impor-
tant îl are școala pentru pregătirea 
viitoare a elevilor de astăzi, pentru 
viitorul lor. 

Transmit tuturor elevilor să priveas-
că cu seriozitate școala, ca instituție 
fundamntală a pregătirii lor, să as-
culte de dacăli � indcă vor avea doar 
de câștigat în viitor. Cu cât rezultatele 
lor la învățătură vor �  mai bune, cu 
atât vor avea șanse mai mari pentru 
a ajunge la liceul și facultatea dorită.

Închei prin a transmite dascălilor și 
elevilor un an școlar plin de rezultate 
pozitive, iar părinților să se bucure de 
note cât mai bune din partea copiilor 
lor.

Clopoțelul sună din nou! În acest număr al ziarului am dorit să-i vedem pe copiii de 
la grădinița din Sânpetru German. Ne-am adresat acestora, 
cu întrebarea ” ce meserie ar dori să urmeze în viitor?”, nu de 
alta, dar suntem convinși că peste ani, când vor revedea aceste 
pagini, își vor aduce cu nostalgie și bucurie aminte de acești 
frumoși ani ai copilăriei.

Copiii de la grădinița din Sînpetru German
 grupa mijlocie

Reînceperea grădiniţei gene-
rează emoții pentru � ecare copil 
în parte; aceștia având o percep-
ţie diferită, dar pozitivă asupra 
activităților intructiv-educative 
din grădiniță. 

Copiii se implică cu plăcere 
în activitățile plani� cate de că-
tre educatoare, � ind împinși de 
setea de cunoaștere, curiozitate, 
dar și de competiție în rezolva-
rea sarcinilor.

Cunoașterea copiilor este im-
portantă, sprijinind astfel apli-
carea de către educatoare a unor 
serii de principii, metode, pro-
cedee, mijloace de învăţământ, 
sporind în același timp și e� ci-
enţa muncii educative.

La Grădiniţa P.N. Sânpetru 
German, la grupa mijlocie sunt 
înscriși 20 de copii, dintre care 8 
fete și 12 băieți. Copiii au vârste 
cuprinse între 4 și 5 ani.

Desfășurarea activităților in-
structiv-educative din grădiniță 
a fost și va rămâne un moment 
unic pentru cea mai importantă 
investiție a noastră, copilul.

“Un copil poate oricând să-l 
învețe pe un adult trei lucruri: 
cum să � e mulțumit fără motiv; 
cum să nu stea locului nicioda-
tă și cum să ceară cu insistență 
ceea ce își dorește.” (Paulo Co-
elho)

Profesor pentru învățământul 
preșcolar – Adela Nicorici

Copiii de la gupa mijlocie a 
grădiniței din Sânpetru Germa și 
meseriile pe care aceștia ar dori 
să le urmeze în viitor: Păcurar 
Ștefan- doctor, Niță Aurora- cre-
ator de modă, Tordai Alex, Ianoș 
Laurențiu- vânător, Drăghici 
David- șofer, Ganea David- jan-
darm, Mișu Mateo- polițist, 
Pop Andrei- profesor, Gopfrich 
Denisa- polițistă, Biaș Petruța- 

polițist, Cuzman Silvana- vână-
tor, Bănățan Andreea- polițistă, 
Gașpar Narcisa- polițistă, Șandor 
Diana- învățătoare,

În momentul în care am fost să 
facem pozele la grădiniță, au fost 
și câțiva copii care erau absenți în 
acel moment: Bănățan Anca, Ciu-
ban Cătălin, Grad Robert, Fițigău 
Andrei, Ciorbă Gabriel, Gruia Va-
lentin

Copiii de la grădinița din Sînpetru German-grupa mare

Reînceperea grădiniţei generează emoții 
pentru � ecare copil. Începutul noului an școlar 
reprezintă pentru educabilii din grupa mare 
un prilej de bucurie, prin revederea colegilor; 
prin împărtășirea amintirilor din vacanța de 
vară; prin revederea jucăriilor îndrăgite din 
sala de grupă, cât și prin varietatea activităților 
desfășurate în grădiniță.  

Colectivul grupei mari de la Grădinița P.N. 
Sânpetru German este format dintr-un efec-
tiv de 23 de preșcolari, dintre care 13 fete și 10 
băieți. Copiii au vârstele cuprinse între 5 și 6 ani. 

Preșcolarii vin cu plăcere la grădiniță, unde 
își petrec timpul într-un mediu plăcut și sti-
mulativ. 

În acest an școlar educabilii din grupa mare 
se pregătesc pentru clasa pregătitoare, o nouă 
etapă din viața lor � ind pe punctul de a înce-
pe. Astfel, la grădiniță, se pune  un mai mare 
accent pe dobândirea autonomiei, a dezvoltă-
rii psihomotorii și a dezvoltării � zice armoni-
oasă, pe comunicarea și inițierea în limbajul 
citit-scrisului, pe stimularea curiozității, pe 

formarea deprinderii de a culege informații și 
de a rezolva probleme simple; necesare trecerii 
de la grădiniță la școală.

Pornind la drum cu mult elan, veselie și voie 
bună, urăm tuturor copiilor un an școlar cât 
mai productiv, plin de emoție și multe realizări!

Profesor pentru învățământul preșcolar - 
Georgeta Frese

Copiii de la gupa mare a grădiniței din Sânpetru Ger-
ma și meseriile pe care aceștia ar dori să le urmeze în 
viitor: Bănățan Anca, Bias Silvia- prințesă, Boalog An-
dreea- prințesă, Botizan Ruth- învățătoare, Buzatu Ma-
ria- prințesă, Cseke Andrada, Dediu Arsenie- pompier, 
Doca Sorina- sirenă, Dutca Livia- doctor, Fux Nikolas, Grad 
Darius- preot, Gyorgy Eduard- fotbalist, Kundermann Ale-
xandru- crescător de cai, Lebuș Cosmin- șofer, Lovin Gigi- 
fotbalist, Marcu Denis- mascat, Luca Leticia- prințesă, 
Marcu Izaura- vedetă, Mardare Andreea- balerină, Sima 
Lucas- supererou, Simion Alin- mascat, Szombati Patri-
cia- balerină, Videcs Romina
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Clopoțelul sună din nou! Copiii de la grădinița din Sînpetru German
 grupa mică

Activitatea la grădiniţă în primele 
zile este una zgomotoasă mai alea la 
grupa mică , unde copiii plâng încă 
după sânul mamei de care trebuie 
să se despartă dimineaţă. În pri-
mele zile nu se fac activităţi, este o 
perioada lejeră de acomodare când 
educatoarea se împrietenește cu 
prichindeii , le arată lumea minu-
nată a copilăriei în care au pășit, le 
prezintă sala de grupă cu toate ju-
căriile, cărţile și lucrurile frumoase 
care se găsesc acolo . După ce lu-
crurile stau mai bine și copiii sunt 
mai relaxaţi educatoarea începe cu 
pași mărunţi să îi înveţe joculeţe , 
cântecele vesele pentru ca mai apoi 
să intre în materialul prevăzut de 
programa școalară. 

Copilăria este singurul moment 
al vieţii în care trăim totul la ma-
ximă intensitate , în care plângem 
și râdem în aceeași zi , în care ne 
supărăm și iertăm după câteva 
momente ..în care suntem singuri 
și totodată cu toată lumea . Socia-
lizarea este primul pas important 

în viaţa copilului. Odată intrat într-
un grup , copilul observă că are 
propria personalitate, că el nu mai 
este favorizat . Învaţă să îi respec-
te pe ceilaţi, să ţină cont de părerea 

lor . Odată ajuns la grădiniţă el va 
�  învăţat să împartă,să ofere și să 
primească. Va a� a cât de impor-
tant este să împărţi cu alţii jucăriile 
pentru a te putea bucura mai mult 

de frumuseţea jocului . În grădini-
ţă copilul își construiește propria 
identitate.          

PROF. ÎNV. PRESC. 
TAMAS DANIELA 

Copiii de la gupa mică : Apetri Denis, Balaș An-
drei, Curtuiuș Ionuț, Drinceanu Răzvan, Dumi-
traciuc Florin, Gâfei Elena Maira, Kundermann 

Cosmina, Socaciu Vlăduț, Sepețan Ruben, Simion 
Alexandra, Szombati Tiberius, Bozga Denisa, Van-
cea Nicolae, Molnar Robert, Bănățean Sonia

Ziua de 13 septembrie este ziua 
de sărbătoare a pompierilor de 
pretutindeni. O zi specială pentru 
reprezentanții acestui sector im-
portant de activitate, o zi sărbăto-
rită cu fast și la noi în comună.

Astfel, pe data de 13 septembrie, 

reprezentanții SVSU din Sânpe-
tru German, alături de primarul 
Cheșa Ilie, viceprimarul Gavril 
Onu și Aldan Marian-seful servi-
ciului SVSU, au sărbătorit în mod 
solemn ziua dedicată pompierilor. 
În cadrul manifestărilor prilejui-

te cu ocazia acestei sărbători, un 
moment deosebit a fost acela în 
care formația de pompieri a co-
munei, împreună cu primarul și 
viceprimarul, au mers în marș la 
monumentul din Sânpetru Ger-
ma și au depus o jerbă în cinstirea 

pompierului român. Momentul a 
fost unul plin de însemnătate, mai 
ales că la Sânpetru German există 
o tradițiie a formațiilor de pompi-
eri, o tradiție care se perpetuează și 
astăzi,  spre cinstea și onoarea celor 
care fac parte din echipa SVSU.

În atenția cetățenilor!
Vă aducem la cunoștință, că s-au 

amplasat în comună mai multe coșuri 
unde cetățenii pot arunca deșeurile din 
plastic( peturi, doze etc). Menționăm 
că acest coșuri au fost amplaste anume 
pentru oferirea unor posibilități mul-
tiple de colectare a deșeurilor de acest 
tip, totul pentru asigurarea unor servicii 

favorabile cetățenilor în vederea colec-
tării gunoiului și păstrării unei comune 
curate.

De asemenea, vă aducem la cunoș-
tință că există și posibilitatea ridică-
rii deșeurilor de acest tip direct de la 
cetățeni, de către compania de salubri-
tate ASA, după un program prestabilit.

Ziua Pompierilor în comună!

Brumărel și Mărțișor, sunt luni surori. Cu 
cât frunzele arborilor cad mai curând, cu 
atât mai roditor va fi  anul următor. Gerul 
și frugul din Octomvrie îmblânzește pe 
Ianuarie și Faur. Șoarecii de câmp de se 

trag către sat, iarna e aproape. Neaua și 
frigul de Octomvrie aduce Ianuarie moa-
le. Când arborii țin frunza mult, iarna e 
departe; dar va fi  grea și la anul vor fi  
multe omide.
Sursa: După calendarul pe 140 de ani, 

editat în anul 1947.

Zodia scorpiei (13 octombrie - 12 noiembrie)
Zodia scorpiei aduce femei lacome de bani și cari nu știu 
să țină tainele. Schimbăcioase din fi re, ajung arțăgoase și 
gâlcevitoare. Bărbații nu sunt iuți la minte, mereu căutând 
să iscocească ceva. Cu vârsta ajung tăcuți, morocănoși și 
ursuzi. 

Vorbe din bătrâni
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Sunteţi primarul Aradului, în același timp, 
cel mai important om politic al judeţului, 
dar și un prieten al comunei Secusigiu. Aţi 
venit de multe ori în comuna noastră, motiv 
pentru care am dori să ne spuneţi părerea 
dumneavoastră despre evoluţia comunei Se-
cusigiu din ultimii ani?

Cred că locuitorii comunei Secusigiu sunt 
cei mai în măsură să observe dezvoltarea co-
munei. Totuși, nu pot să nu remarc faptul că 
în ultimii șase ani, de când este primar Ilie 
Cheșa, Secusigiul a început cu adevărat să se 
dezvolte. Să nu uităm că primii ani de man-
dat, 2008-2010, au coincis cu o perioadă de 
criză la nivelul întregii lumi și totuși Primă-
ria și Consiliul Local au găsit soluţii pentru a 
schimba faţa comunei. Dacă privim în urmă, 
ne putem aminti cum a arătat comuna dum-
neavoastră acum 7-8 ani, adică aproximativ 
așa cum a arătat și în anii ’90. În șase ani au 
fost mai multe realizări decât în 18 ani, de la 
Revoluţie până în 2008.

Credeţi că recenta construire a podului de 
peste Mureș, precum și investiţiile realizate 
în asfaltarea drumului care leagă Sânpetru 
German de orașul Pecica vor avea în viitor 
un impact major în dezvoltarea comunei Se-
cusigiu?

Construirea podului de legătură între Sâm-
petru și Pecica a urmărit legarea celor două 
maluri, printr-o traversare modernă și ușoară. 
Cred că acest pod înseamnă nu doar dezvolta-
rea comunei Secusigiu, ci și a orașului Pecica, 
pentru că Pecica, o comunitate mai dezvoltată, 
poate bene� cia de forţă de muncă și de pe ce-
lălalt mal al Mureșului. În comuna Secusigiu 
sunt oameni vrednici, muncitori, care își pot 
găsi locuri de muncă în Pecica. Automat va 
crește și calitatea vieţii în Secusigiu. Dacă pri-
vim în perspectivă, ca strategie regională, Se-
cusigiu poate �  un centru de legătură pe linia 
Arad - Periam, dar și Pecica - Gelu, comuna 
cea mai apropiată din judeţul Timiș. Automat 
se creează legături mai strânse și mai rapide 
între mai multe comune și orașe din regiune.

A existat și sprijin guvernamental pentru 
investiţiile la care am făcut referire anterior, 
sau judeţul Arad a trebuit să se descurce din 
nou prin propriile puteri?

Aminteam de faptul că Secusigiul poate și 
trebuie să � e un centru în această regiune. 
Dacă am �  avut și sprijin guvernamental, 
atunci problema drumului Arad - Felnac - Se-
cusigiu - limită judeţ Timiș era rezolvată. Este 
vorba de celebrul Program Naţional de Dez-
voltare a Infrastructurii, cunoscut sub numele 
de PNDI. Din păcate, atunci când actualul gu-
vern a ajuns la Putere, această � nanţare a fost 
sistată. Guvernul Ponta a tăiat pur și simplu 
banii pentru modernizarea drumului Arad - 
Felnac - Secusigiu - limită judeţ Timiș.

Primarul Cheșa Iile a avut „prinse” prin 
PNDI și asfaltarea tuturor străzilor din co-
mună. Actualul guvern a oprit � nanţarea 
inclusiv pentru aceste lucrări. Credeţi că va 
mai exista cândva posibilitatea obţinerii 
unei asemenea � nanţări?

Sper ca următorul Guvern, care cred că va 
�  unul de dreapta, să aibă o atitudine corectă 
faţă de judeţul Arad și faţă de comuna Secusi-
giu. Într-o Românie dezvoltată trebuie să asi-
gurăm confortul pentru toţi românii, indife-
rent că locuiesc la oraș sau la ţară. Din păcate, 
actualul guvern face diferenţe între români, 
aruncă cu bani mulţi în alte părţi, la baronii 
de Teleorman sau Vrancea, în schimb n-a dat 
bani pentru Secusigiu, ba mai mult a tăiat ba-
nii deja alocaţi pentru asfaltarea drumurilor 
din comună. 

Fondurile europene au constituit o mereu o 
sursă corectă de � nanţare. Mai putem vorbi 
de acest lucru în condiţiile în care România 
de azi are mari probleme de credibilitate la 
nivelul Uniunii Europene?

Fondurile europene reprezintă o modalitate 
foarte importantă de a realiza diferite obiecti-
ve, cum ar �  modernizări de drumuri, reabili-
tări și construiri de școli și grădiniţe, � nanţări 
în agricultură, dar în special pentru crearea de 
locuri de muncă, motorul � ecărei comunităţi. 
Nu putem spune că avem mari probleme de 
credibilitate, la nivel general, dar trebuie să 
recunoaștem că sunt probleme mari în anu-
mite locuri. În judeţul Arad nu sunt probleme 
majore pentru că avem oameni de calitate în 
administraţie, oameni care știu ce înseamnă 
lucrul bine făcut. 

Toţi banii continuă să � e luaţi de la judeţe-
le din vestul ţării, inclusiv Arad și redirecţio-
naţi în principal spre Oltenia. Mai rămân re-
surse � nanciare pentru primăriile arădene, 
inclusiv comuna Secusigiu având nevoie de 
� nanţări pentru implementarea unor proiec-
te de dezvoltare?

Din păcate, la nivel de administraţie, atra-
gerea fondurilor europene depinde de acea 
co� nanţare, adică de contribuţia administra-
ţiei locale, respectiv a Guvernului, la respec-
tiva � nanţare. De multe ori, în special când 
e vorba de Arad, Guvernul se dovedește de 
rea-credinţă, astfel că multe posibile � nanţări 
europene nu se pot realiza. De asemenea, și 
primăriile, în special comunele, nu pot asigu-
ra propria contribuţie tot din cauza faptului că 
Guvernul alocă preferenţial fonduri la unele 
comune, iar la altele nu, în funcţie de culoarea 
politică a primarilor. Ne trebuie un Guvern 
echilibrat, care să trateze în mod egal și după 
merite � ecare oraș și � ecare comună. Sper, 
și mă repet, ca următorul Guvern să � e unul 
drept, de dreapta, și care muncească pentru 
toţi românii, nu doar pentru unii.  

Infrastructura rutieră degradată repre-
zintă în continuare principala preocupare a 
cetăţenilor. Ce speranţă pentru rezolvarea 
acestei probleme mai pot avea cetăţenii, dacă 
recent toată lumea a fost anunţată că nu se 

vor mai face autostrăzi, în contextul în care 
s-au pus accize pe benzină și motorină anu-
me pentru construcţia de autostrăzi. Credeţi 
că există șanse ca aceste sume de bani luate 
abuziv de la populaţie să poată �  folosite la 
� nanţarea reabilitării drumurilor comuna-
le?

În primul rând, nu trebuie să punem astfel 
problema, ca banii pentru drumuri să meargă 
� e la autostrăzi, � e la drumuri naţionale, ju-
deţene sau comunale. România trebuie să se 
dezvolte uniform. Revenim la problema fon-
durilor europene și cred că dacă am trata cu 
mai multă seriozitate banii europeni, ar �  bani 
și pentru autostrăzi, dar și pentru reabilitarea 
și modernizarea drumurilor comunale. 

O mare problemă o constituie centraliza-
rea tot mai excesivă. De ce s-au introdus atâ-
tea taxe suplimentare, precum și impozitul 
agricol, dar toţi banii colectaţi pleacă la Bu-
curești? De ce nu sunt lăsate sume și pentru 
bugetele locale ale primăriilor?

Aceasta este o problemă a României de 25 
de ani. Sunt primar și știu ce înseamnă faptul 
că banii adunaţi de la arădeni merg la Bucu-
rești, iar cei de la guvernare îi împart cum vor 
ei, având alte interese decât cele ale cetăţeni-
lor. Sunt de acord că trebuie să dăm bani și al-
tor regiuni ale ţării, mai puţin dezvoltate, dar 
este corect și normal ca mare parte a banilor 
daţi de arădeni să revină arădenilor. Mult mai 
bine ar �  ca mare parte a acestor bani luaţi de 
la cetăţeni sub formă de taxe și impozite să ră-
mână la nivel local. Am susţinut întotdeauna 
descentralizarea, atât în calitate de primar, dar 
și ca om politic. Din păcate, premierul Ponta 
are alte interese, de a-i face pe primari depen-
denţi de Guvern, care dă bani cui vrea și cum 
vrea.

Se apropie alegerile prezidenţiale. Rezulta-
tul acestora poate avea impact major asupra 
evoluţiei viitoare a Aradului?

Trebuie să aibă un impact major asupra în-
tregii ţări. Îmi doresc un președinte al tuturor 
românilor, nu al baronilor, un președinte cu 
rezultate, nu unul care e robul directivelor de 
partid, un președinte care știe administraţie 
locală, nu unul care este împotriva adminis-
traţiei locale, un președinte onest, nu unul 
dispus la șmecherii. Aradul, ca municipiu și 
judeţ, va avea doar de câștigat cu un președin-
te onest, care să numească un premier onest. 

Care credeţi că sunt diferenţele fundamen-
tale dintre cei doi candidaţi favoriţi la prezi-
denţiale? Dar dintre programele lor politice?

Tocmai cele spuse mai sus. E clar că vorbim 
despre Klaus Johannis și Victor Ponta, candi-
daţii creditaţi cu șansele cele mai mari pentru 
a ajunge în turul doi al alegerilor prezidenţia-
le. Diferenţa e clară: Uitaţi-vă ce a făcut Joha-
nnis la Sibiu și ce a făcut Ponta cu România!!! 
Johannis vrea o Românie a românilor și ga-
rantează cu calitatea lui germană, în timp ce 
Ponta își dorește o Românie a intereselor de 
partid și de grup, a baronilor din Teleorman, 
Vrancea sau Constanţa. 

De vorbă cu Gheorghe Falcă, 
primarul Municipiului Arad, un prieten al comunei Secusigiu
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Ce va determinat să treceți 
de la partidul PPDD la noua 
formațiune ACL?

În cei doi ani de zile care au tre-
cut ni s-a spus întotdeauna că nu 
vom face nici un fel de alianță cu 
PSD-ul. Eu am crezut în acest ide-
al, iar în momentul în care partidul 
din care făceam parte s-a așezat la 
masă cu cei din PSD, eu am consi-
derat că nu mai am nici un loc aco-
lo. Nu am cum să stau la masă cu 
acest partid PSD, când știu că a fost 
singurul partid care s-a opus con-
struirii podului de peste Mureș de 
la Sânpetru German, iar consilierii 
județeni PSD au cerut să se ia din 
banii comunei Secusigiu 3 miliarde 
lei vechi! Dacă era după ei, comuna 
noastră ar �  avut doar de pierdut! 
Să ne uităm și cine reprezintă acest 
partid PSD în comună: un consili-
er local care știe doar să inventeze 
minciuni prin foile volante pe care 
le distribuie prin comună! Se laudă 
cu lucrurile făcute de alții, el � ind 
incapabil să reușească a realiza ceva 
pentru comună. Nu a adus nicio-
dată un leu în comună, nu a făcut 
nimic concret! Folosește și un lim-
baj grosolan, de lemn, � indcă omul 
atâta poate! Spune despre mine că 
l-am atacat murdar? Eu am spus 
adevărul, dar tocmai acest lucru 
nu-i place acestuia: să se a� e ade-
vărul că nu a făcut niciodată nimic 
pentru comună, că tot ce spune este 
pură � cțiune și invenție. Cum să 
stau eu la masă cu un asemenea in-
divid ? Cum ar putea orice om co-

rect să � e văzut măcar lângă acesta?
Ca atare, la fel ca majoritatea celor 

care am plecat din PPDD am avut 
același motiv, și anume că am fost 
mințiți , încercându-se să ne obli-
ge să ne așezăm la masă cu PSD-ul, 
adică cu aceia care nu au făcut ni-
mic pentru dezvoltare, inventând 
doar promisiuni fără acoperire.

V-a în� uențat faptul că actualul 
Guvern nu a ajutat în nici un fel 
comuna Secusigiu?

Bineînțeles că și acesta a fost un 
motiv. Acest guvern nu a oferit nici 
un sprijin pentru comuna Secu-
sigiu, ceea ce este inacceptabil. Ba 
mai mult, a tăiat � nanțarea pro-
gramului PNDI, program prin care 
toate străzile comunei trebuiau să 
� e asfaltate! Asta a știut să facă PSD 
pentru noi! Oamenii chiar ar trebui 
să-l întrebe pe acel consilier PSD de 
ce partidul lui a tăiat � nanțarea as-
faltării străzilor comunei? Probabil 
că va mai inventa o altă minciună....
patetic.

Credeți că prin această nouă 
formulă ACL, lucrurile vor merge 
mai bine?

Sunt convins că prin coaliția ACL 
lucrurile vor lua o întorsătură favo-
rabilă. Sunt sigur că lucrurile vor 
merge mai bine pentru că și prima-
rul Cheșa Ilie face parte din ACL, 
iar acum, avem la Secusigiu o pu-
ternică forță politică de dreapta.

Totdeauna, formațiunile de dreap-
ta au dus la dezvoltare, iar ACL re-
prezintă astăzi dreapta politică a 
României. 

Susțineți în totalitate  inițiativele 
domnului primar?

Acest subiect nici un intră în 
discuție. Atât timp cât primarul 
Cheșa Ilie a adus o plus valoa-
re comunității din care fac parte, 
este imposibil să-i pui piedici. Voi 
susține întotdeauna proiectele și 
inițiative administrative ale pri-
marului, căci acestea vin în folosul 
comunității. Proiectele primarului 
sunt susținute și în Consiliul Lo-
cal, � ind singurele proiecte care au 
dus și duc la dezvoltarea comunei. 
Degeaba minte acel consilier PSD 
că are și el idei, în realitate singu-
rul care face ceva concret pentru 
comună este primarul Cheșa Ilie, 
pe care îl sprijinim cu tot ce putem. 
Avem o majoritate puternică în 
Consiliul Local și toți suntem ală-
turi de primarul Cheșa Ilie.

Sunteți mulțumit de rezultatele de 
până acum ale administrației loca-
le?

Sunt mulțumit de rezultate-
le administrației locale. Nu sunt 
mulțumit doar eu, ci și cetățenii co-
munei care sunt conștienți că mai 
mult de cât s-a realizat nu se putea 
face. Nu a fost ușor să se pietruias-
că  străzile comunei, să se monteze 
termopane la școli și căminele cul-
turale, să se refacă iluminatul pu-
blic, să se renoveze unele clădiri ale 
instituțiilor publice din comună, 
cum este recenta reabilitare a Școlii 
Mici din Sânpetru German, să se 
construiască noi trotuare, să se în-
ceapă introducerea rețelei de apă 
etc. Toate acestea s-au făcut  printr-
o administrare e� cientă a resurse-
lor comunei, fapt care certi� că un 
lucru știut de toți: primarul Cheșa 
Ilie a făcut și face tot ce se poate 

pentru implementarea de proiecte 
în comună!  Să se știe acest lucru 
și să nu creadă nimeni minciunile 
acelui consilier PSD care nici măcar 
nu știe ce înseamnă administrație, 
el � ind incapabil, așa cum am mai 
spus, să aducă nu 1 leu, ci 1 ban 
pentru comună. Știe doar să inven-
teze  scenarii și povești și să se laude 
cu realizările altora.

Care este mesajul dumneavoas-
tră pentru cetățeni?

Doresc să asigur cetățenii comu-
nei că alături de primarul Cheșa 
Ilie și majoritatea consilierilor lo-
cali ne vom lupta în continuare 
pentru interesele comunei Secusi-
giu. Vom avea ca și până acum o 
administrație transparentă, deschi-
să către cetățeni, bazată pe lucruri 
concrete și pe realitățile economice. 
Poate să vă spună oricine ce min-
ciuni dorește, pentru orice nelămu-
rire veniți la Primărie, � indcă doar 
așa veți �  informați corect despre 
ce se întâmplă pe raza comunei.

Pentru că ne a� ăm în pragul ale-
gerilor prezidențiale doresc să sfă-
tuiesc oamenii să analizeze bine � -
ecare canditat și să aleagă � ecare pe 
cine dorește, dar să meragă la vot!

Viceprimarul Onu Gavril ne răspunde întrebărilor
Revenim cu opiniile viceprimarului comunei despre o serie de subiec-

te care vizează actul administrativ al comunei. Recent, viceprimarul 
Onu Gavril a decis să părăsească formațiunea politică PP-DD pen-
tru a urma o carieră politică viitoare în cadrul ACL, respectiv singura 
formațiune politică autentică de dreapta din România.

De vorbă cu Gheorghe Falcă, 
primarul Municipiului Arad, un prieten al comunei Secusigiu

Diferenţa dintre programe este 
dată de calitatea umană și profesională a celor 
doi favoriţi: Johannis vine în faţa românilor cu 
un program echilibrat, cu accent pe crearea de 
locuri de muncă, de dezvoltare a României, iar 
Ponta vine cu un program populist, cu multe 
promisiuni dar care nu se vor realiza niciodată. 

Aproape toţi aleșii PP-DD din judeţul Arad 
au trecut la ACL. Care credeţi că au fost mo-
tivele pentru care au ales această opţiune?

Răspunsul e simplu: datorită calităţii oame-
nilor din Alianţa Creștin-Liberală. Cei mai 
mulţi dintre aleșii PP-DD sunt la prima ex-
perienţă administrativă, � e în calitate de vi-
cepreședinte al Consiliului Judeţean, cum e 
cazul lui Remus Guţu, de viceprimar al mu-
nicipiului, cum este Cătălin Ţiţirigă, � e ca vi-
ceprimari sau consilieri în diferite primării și 
consilii. Au văzut modul de lucru al reprezen-
tanţilor ACL, în folosul oamenilor, și e nor-
mal că au ales profesionalismul, competenţa 
și calitatea umană.

Ce aţi dori să transmiteţi primarului Ilie 
Cheșa și cetăţenilor comunei Secusigiu?

Am încredere în locuitorii comunei Se-
cusigiu că vor merge la vot pentru binele 
nostru, al tuturor românilor, dar și pentru 

binele lor. Am încredere că vor alege cu 
mintea, pentru că ţara asta merită un preșe-
dinte drept, un președinte care știe valoarea 
lucrului bine făcut. De asemenea, am încre-
dere că vor alege și cu inima, știind că întot-
deauna reprezentanţii ACL, în frunte cu pri-
marul Ilie Cheșa, au fost și sunt întotdeauna 
alături de ei, împreună cu ei. Doar împreună 
se pot schimba lucrurile în bine. Este însă 
opțiunea � ecăruia de a alege pe cine dorește, 
trăim într-un stat democratic și așa cum eu 
am părerea mea, � ecare cetățean are pro-
pria opinie. Este la latitudinea � ecăruia cum 
votează, important este să-și exercite acest 
drept reprezentativ al democrației. Aceasta 
înseamnă democrație: să-ți exprimi liber 
părerile și opțiunile!

>>> pag. 4
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„Sportul Rege” mereu
 acasă la Secusigiu

În numărul trecut al ziarului ne-
am deplasat pe terenurile din Mu-
nar și Sânpetru German, unde cele 
două echipe ale comunei noastre 
disputau partide încinse, având 
alături o serie de suporteri inimoși.

Acum ne-am deplasat la 
Secusigiu,pentru a lua pulsul at-
mosferei de pe terenul Gloriei Se-
cusigiu, echipă ce evoluează în liga 
a VI-a seria A din campionatul 
județean de fotbal.

Arena secusigeană a atras mai 
mulți iubitori a sportului cu ba-

lonul rotund, care au veni să în-
curajeze echipa, motiv pentru 
care dorim să-i felicităm, căci 
merită!

Gloria Secusigiu este o echipă iu-
bită, așa și trebuie să � e, căci aduce 
la Secusigiu frumusețea partide-
lor o� ciale din campionat. Echipa 
ocupă poziția a V-a, cu un cumul 
de 7 puncte, ultimele partide con-
semnând și rezultatele: 2-1 acasă 
cu echipa din Livada, 5-4 în depla-
sare la Mândruloc și 2-4 pe teren 
propriu cu Real Horia.

Clasamentul Ligii a VI-a, seria A
1 DOROBANTI 6 5 1 0 23-5 16
2 VOINŢA SEMLAC 6 4 1 1 19-11 13
3 VICTORIA LUNCA TEUZ 5 3 0 2 13-13 9
4 MUREŞANA MÎNDRULOC 6 3 0 3 18-20 9
5 GLORIA SECUSIGIU 6 2 1 3 19-19 7
6  CITIZENS OF ARAD 6 2 1 3 12-15 7
7 ŞOIMII LIVADA 6 2 1 3 18-23 7
8 REAL HORIA 7 2 1 4 11-20 7
9 VIITORUL PEREGU MARE 6 1 0 5 7-14 3
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Luna Octombrie sau Brumărel, 
cum este numită in popor, este 
luna marilor pelerinaje la noi in 
tară. 

La 14 octombrie, Biserica Or-
todoxă face pomenirea Cuvioa-
sei Maicii Paraschiva, ale cărei 
s� nte moaște se odihnesc la Iași 
în Catedrala Mitropolitană.

Viaţa ei deosebită, plină I de 
curăţenie și evlavie, străbate vea-
curile creștine, strălucind ca un 
far I luminos la lumina căruia 
credincioșii pot petrece în dra-
goste desăvârșită faţă de Dum-
nezeu. Cuvioasa Paraschiva s-a 
născut în pământul Traciei, la 
sud de Dunăre, în localitatea Epi-
vat. Nu de puţine  I ori, Cuvioasa, 
în anii copilăriei, dădea hainele 
sale cele mai bune copiilor săraci, 
urmând cuvântul Mântuitorului: 
„Fericiţi cei milostivi că aceea se 
vor milui.” La vârsta de 25 de ani, 
tânăra fecioară a pornit în Ţara 
Sfântă pe urmele Mântuitorului, 
unde s-a retras într-o mănăsti-
re pe malul Iordanului, ducând 
o viaţă îngerească, îngrijindu-se 
doar de cele su� etești. Într-o zi, 
pe când se ruga, un înger i-a dat 
porunca să se întoarcă în ţara sa 
„Sf Parachiva  Iasi� indcă acolo se 
cuvine să dai trupul pământului, 
iar su� etul să treacă la cereștile 
locașuri!” Cuvioasa a ascultat în-
demnul și s-a înapoiat la Epivat 
unde, după 2 ani, a trecut la cele 
veșnice, unde a fost înmormânta-
tă pe malul mării pe la anul 1050. 
Acolo moaștele sale s-au desco-
perit prin minune dumnezeiască 
și după multe locuri unde au fost 
așezate, au ajuns la Constantin-
opol. De acolo au fost răscum-
părate de domnitorul Moldovei, 
Vasile Lupu și depuse mai întâi la 
Biserica Sf. Trei Ierarhii, iar mai 
târziu la Catedrala Mitropolitană, 
unde se găsesc și în zilele noastre. 

La 26 Octombrie, Biserica prăz-
nuiește pe S� ntul Mare Mucenic 
Dimitrie ale cărei s� nte moaș-
te se a� ă la Tesalonic, în Grecia. 
Sfântul Dimitrie era � ul unei fa-
milii creștine, care mărturisea 
în ascuns pe Hristos și a trăit în 
secolul al III-lea, pe vremea îm-
păraţilor păgâni, Maximilian si 
Diocleţian. Auzind împăratul 
Maximilian că la Tesalonic se a� ă 

un mare învăţător creștin, care 
are curajul să- L mărturisească 
pe Hristos, îndată a dat porun-
că ostașilor să vină să-l închidă 
și acolo în temniţă, după multe 
torturi, împuns � ind cu suliţele, 
a suferit o moarte mucenicească. 
După edictul de libertate dat de 
Sf. Împărat Constantin cel Mare, 
pe locul unde a fost înmormântat 
Sf. Dimitrie, s-a ridicat o biseri-
că si pe când se săpau temeliile 
bisericii, s-a descoperit racla cu 
moaștele Sf. Dimitrie, din care 
izvora mir, iar cei suferinzi se 
ungeau si se vindecau. În special 
la greci, Sf. Mucenic Dimitrie se 
bucură de o mare cinstire, ziua de 
26 octombrie � ind și ziua naţio-
nală a Greciei, zi în care tot po-
porul vine să se închine s� ntelor 
moaște la Tesalonic. Dar și la noi 
în ţară sfântul este tare iubit, mul-
ţi creștini purtându-i numele si 
multe biserici avându-l ocrotitor 
pe Sf. Mucenic Dimitrie, Izvorâ-
torul de Mir.

La 27 Octombrie, Biserica 
prăznuiește pe Cuviosul Dimi-
trie Basarabov, care a trăit la sud 
de Dunăre în localitatea Basara-
bov aproape de apele Lomului, 
în secolul al Xl-lea. A fost voia 
sfântului ca s� ntele sale moaște 
să ajungă la Catedrala Patriarhală 
din București, unde a făcut multe 
și mari minuni de-a lungul seco-
lelor creștine. Nici măcar regimul 
comunist ateu nu a putut împie-
dica marele pelerinaj din zilele de 
26 si 27 Octombrie de pe Dealul 
Mitropoliei. Pentru a nu �  con-
fundat cu Sf. Mucenic Dimitrie, 
Biserica îl mai numește Sfântul 
Dimitrie cel Nou. În zilele peleri-
najului, moaștele sale sunt scoase 
din Catredală și depuse în cur-
te într-un loc special amenajat, 
aducându-se din nou în Catre-
dala numai după ce ultimul pele-
rin atinge s� ntele moaște. Pe tot 
timpul pelerinajului se o� ciează 
Sfânta Liturghie în aer liber, se 
cântă Acatistul Sf. Dimitrie Basa-
rabov, se o� cieaza și alte slujbe la 
care participă numeroși preoţi și 
diaconi, alături de ierarhii Biseri-
cii Ortodoxe Române.

Colțul de religie 
Sărbătorile lunii octombrie

Pop Impex 2014
Vânzări Second Hand Germania

Vinde haine și mobilă second hand
 import Germania de cea mai bună calitate!

Informații la telefon 0744.985.039

În spate la Căminul Cultural din Secusigiu

„Sportul Rege” mereu
 acasă la Secusigiu

Imaginile surprinse sunt de la 
partida disputată de Gloria Secu-
sigiu acasă,în compania formației 
Real Horia. A fost vreme bună, 

însorită, ideală sportului,toată 
lumea venită la meci putându-se 
bucura de un spectacol sportiv 
frumos, cu multe faze de poartă.

Cât privește celelate echipe ale comunei, de la ultima apariție a ziaru-
luiacestea au obținut rezultatele:

Voința Munar: 3-2 pe terenul vecinilor din Zădăreni, 3-1 acasă cu 
Semlacul, 5-0 în deplasare la VIFE, 3-3 pe teren propriu cu Iratoșu. 
Toate aceste rezultate o plassează pe Voința Munar pe poziția a IX-a a 
clasamentului ligii a V-a seria A, cu un cumul de 14 puncte.

F.O. Sânpetru German a avut un parcurs fără greșeală în ultimele 
etape,obținând doar victorii pe linie: 2-3 pe terenul celor din Șeitin, 
4-0 acasă cu Zimandu Nou, 3-4 în deplasare la Glogovăț, 2-0 pe teren 
propriu cu Vinga. Toate aceste rezultate plassează echipa din Sânpetru 
German pe poziția a VII-a a clasamentului ligii a V-a seria A, cu un 
cumul de 15 puncte.

Clasamentul Ligii a V-a, seria A
1 VICTORIA FELNAC 9 9 0 0 36-9 27
2 CETATE SĂVÎRŞIN 9 7 1 1 31-11 22
3 GLOGOVAT 2013 9 7 0 2 34-13 21
4 MUREŞUL ZĂDĂRENI 9 5 2 2 31-16 17
5 SPERANŢA TURNU 9 5 0 4 31-16 15
6 ALUNIŞ 9 5 0 4 17-17 15
7 F.O. SÎNPETRU GERMAN 9 5 0 4 15-28 15
8 ÎNFRĂŢIREA IRATOŞU 9 4 2 3 25-17 14
9 VOINŢA MUNAR 9 4 2 3 23-18 14
10 SEMLECANA SEMLAC 9 4 0 5 19-16 12
11 OLIMPIA BÎRZAVA 9 3 1 5 24-28 10
12 ŞAGU 9 3 1 5 13-24 10
13 UNIREA ŞEITIN 9 2 1 6 17-23 7
14 ATLETICO ARAD 9 2 0 7 15-32 6
15 VINGA 9 2 0 7 8-33 6
16  ZIMANDU NOU 9 0 0 9 2-40 0



   GAZETA COMUNEI SECUSIGIU

CMYK

                                           GAZETA COMUNEI SECUSIGIU          pag. 8 

CONDIȚIILE ACORDĂRII AJUTORULUI DE ÎNCĂLZIRE:
ÎN ATENȚIA CETĂȚENILOR

Biroul de Taxe și Impozite 
al Primăriei vă informează că 
intrăm trimestrul IV. bugetar 
al acestui an, ultimul trimestru 
în care se pot plăti taxele și im-
pozitele locale aferente aces-
tui an. Vă aducem la cunoștință 
că penalitățile pentru întârz-
ieri se cumulează zi de zi, con-
form legilor în vigoare, ceea ce 

înseamnă că orice întârziere 
la plata taxelor și impozitelor 
locale generează creșteri ale 
datoriilor.

Recomandăm restanțierilor 
să vină să-și plătească da-
toriile restante, evitând 
penalitățile de întârziere, pre-
cum și începerea executărilor 
silite împotriva lor. Sunt 
situații neplăcute pe care însă 
conform prevederilor legale 
suntem obligați să le punem 
în aplicare.

Primăria Comunei  Secusigiu

În atenția 
cetățenilor!

Vă informăm că instituțiile 
școlare ale comunei au fost pre-
gătite pentru sezonul rece, astfel 
încât nu sunt probleme pentru 
asigurarea condițiilor optime de 
încălzire a sălilor de clase.

O altă problemă pe care o adu-
cem în atenție este cea privind 
curățenia de toamnă. La nivel ad-
ministrativ avem în vedere o serie 
de lucrări de curățenie speci� ce 

sezonului, dar atragem atenția 
cetățenilor că � ecare trebuie să-și 
curețe de frunze sau crengi usca-
te șanțurile și perimetrele din fața 
caselor. Trebuie realizate acțiuni 
speci� ce de decolmatare ale 
șanțurilor din fața caselor, acțiuni 
caracteristice sezonului, astfel în-
cât să � e preîntâmpinate posibile-
le inundații datorate ploilor.

Primăria Comunei Secusigiu

Primăria vă informează

ANUNŢ IMPORTANT!
Conform Ordinului Prefectului Judeţului Arad  şi circu-

larei poliţiei, este interzisă atât culegerea  « pe urmă », 
cât şi intrarea cu turmele de animale în tarlale, până la 

terminarea campaniei agricole de recoltare a porumbului.
Persoanele care nu se confomează acestor dispoziţii vor 

suporta consecinţele legale.

Căsătoriile lunii
Am avut bucuria de a o� -

cia căsătoriile civile a unor noi 
familii din comună. Le doresc 
„Casă de Piatră”, o viață senină, 
în care dragostea să nu dispară 

niciodată,o viață cu momente de 
bucurie, fără nici o zi de mâh-
nire, o viață plină de împliniri pe 
toate planurile!

Primar Cheșa Ilie

Bledea Gheorghe 
și Pui Valentina Ana

Rosculete Dan și 
Ardelean Denisa Amalia

Vasile Marinel Daniel și 
Dredetan Camelia Melania

Vipa Alin Mihai și 
Ciurte Maria

Familiile şi persoanele singure 
care au în proprietate cel puţin 
unul dintre bunurile cuprinse în 
această listă nu bene� ciază de aju-
tor pentru încălzirea locuinţei:
Bunuri imobile 
– Clădiri sau alte spaţii locative în 
afara locuinţei de domiciliu şi a 
anexelor gospodăreşti
– Terenuri de împrejmuire a 
locuinţei şi curtea aferentă şi alte 
terenuri intravilane care depăşesc 
1.000 mp în zona urbană şi 2.000 
mp în zona rurală
Bunuri mobile (A� ate în stare de 
funcţionare) 
– Autoturism/autoturisme şi/
sau motocicletă/motociclete cu 
o vechime mai mică de 10 ani cu 
excepţia celor adaptate pentru 
persoanele cu handicap sau des-
tinate transportului acestora sau 
persoanelor dependente precum 
şi pentru uzul persoanelor a� ate 
în zone greu accesibile
– Mai mult de un autoturism/
motocicletă cu o vechime mai 
mare de 10 ani
– Autovehicule, autoutilitare, au-
tocamioane de orice fel cu sau 
fără remorci, rulote, autobuze, 
microbuze
– Şalupe, bărci cu motor, scutere 
de apă, iahturi, cu excepţia bărcilor 
necesare pentru uzul persoanelor 
care locuiesc în Rezervaţia Bios-
ferei “Delta Dunării”
– Utilaje agricole: tractor, combină 
autopropulsată
– Utilaje de prelucrare agricolă: 
presă de ulei, moară de cereale
– Utilaje de prelucrat lemnul: 
gater sau alte utilaje de prelucrat 
lemnul acţionate hidraulic, meca-
nic sau electric
Depozite bancare 
– Depozite bancare cu valoare de 
peste 3000 lei
Terenuri /animale si/sau păsări

– Suprafeţe de teren, animale şi 
păsări a căror valoare netă de 
producţie anuală depăşeşte suma 
de 1.000 euro pentru persoana 
singură, respectiv suma de 2.500 
euro pentru familie
NOTĂ: Deţinerea unuia dintre 
bunurile menţionate conduce la 
excluderea acordării ajutorului 
social.

Acte necesare la întocmirea 
dosarului pentru acordarea 
ajutoarelor pentru încălzirea 
locuinţei

1. CERERE -tip 
2. Adeverinţă de la registrul agri-

col Primărie 
3. Adeverinţă rol � nanciar 

Primărie 
4. Adeverinţă de venit de la 

Finanţe Arad, pentru � ecare 
membru care are peste 16 ani din 
gospodărie 

5. Copii după actele de identitate 
(cărţi de identitate, buletine de 
identitate, certi� cate de naştere - 
pentru membrii care nu au 14 ani, 
certi� cate de căsătorie, certi� cate 
de deces la persoanele văduve) 

6. Adeverinţă de salar (inclu-
siv valoarea bonurilor de masă, 
în lipsa acestora angajatorul să 
menţioneze că nu acordă bon-
uri de masă) cupon de pensie, 
şomaj, alocaţii de stat sau orice 
indemnizaţii sau orice alt venit 
realizat în luna anterioară lunii în 
care se depune cererea. 

7. Contract de casă.
8. Pentru cei care dețin pământ 

ce este dat în arendă, trebuie 
prezentat și contractul de arendă.

Cererile se depun începând cu 
data de 1 noiembrie.

Ajutorul de încălzire se va acordă 
cu luna depunerii actelor dacă 
acestea sunt depuse până în dată 
de 20 a lunii.

Fie ca Sfantul Mare Mu-
cenic Dimitrie să aducă 
în casa Dumneavoastră, 
sănătate și credinţă, îm-
pliniri și speranţă,  bucu-
rii și numai bine.

Urăm tuturor celor 
care pe data de 26 oc-
tombrie își aniversesază 
ziua de nume un căldu-
ros La Mulţi Ani!

Primar, viceprimar și 
Consiliul Local
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